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Joi, 21 martie 2024, Bruxelles, Belgia 
 
Bună ziua. 
 
Ne întâlnim astăzi cu 77 de zile înainte de startul alegerilor pentru Parlamentul European.  
 
Știm care este miza. Știm cât de departe vor merge alții încercând să perturbe procesul nostru 
democratic. Și știm cât de mare este nevoia de a colabora pentru a mobiliza cetățenii la vot.  
 
În această legislatură, Europa și-a pus amprenta asupra geopoliticii mondiale și am apărat 
modelul european într-o lume în continuă schimbare. Am devenit mai puternici din cauza 
provocărilor cu care ne-am confruntat și nu în ciuda acestora. Am ținut unită majoritatea 
europeană constructivă și trebuie să facem din nou acest lucru.  
  
Europa aduce beneficii cetățenilor noștri, dar trebuie să fim capabili de a transmite acest mesaj 
în toate statele membre. Doresc să vă mulțumesc pentru cooperarea guvernelor dumneavoastră 
în susținerea campaniei Parlamentului European. Împreună cu deputații în Parlamentul 
European, am vizitat multe dintre țările dumneavoastră, încercând să ies din bula de la 
Bruxelles și să-i conving pe cetățenii noștri, în special pe cei tineri, să meargă la vot.  
 
Nu este o sarcină ușoară. Ba chiar devine și mai grea, căci în multe state vedem încercări de a 
propaga dezinformarea, informarea greșită și propaganda făcute de actori ostili proiectului 
european. Ei doresc să țintească diferite sectoare ale societății și comunitățile noastre pentru a 
promova discursuri false despre Europa într-un mod pe care nu l-am văzut la alegerile europene 
din trecut. Este o amenințare pentru care trebuie să fim pregătiți.  
 
Avem instrumente legislative, dar și nelegislative pe care le putem utiliza – în special prin 
modul în care abordăm platformele de comunicare socială. La nivel legislativ, avem 
Regulamentul privind piețele digitale, Regulamentul privind serviciile digitale, Regulamentul 
privind inteligența artificială, publicitatea politică și libertatea mass-mediei, dar în paralel 
trebuie să fim pregătiți să intervenim mai bine în mediul online.  
 
Nu putem lăsa să se răspândească acest discurs distructiv, propaganda și dezinformarea fără a 
le contracara. Mai trebuie să înțelegem că, imediat ce adoptăm o lege, deja există o nouă 
realitate digitală cu care trebuie să ne confruntăm. Este o realitate în permanentă schimbare și 
trebuie să o abordăm. Trebuie să fim pregătiți să colaborăm cu platformele.  
 
Alegerile din acest an vor fi un test pentru sistemele noastre, de aceea, sarcina noastră de a 
transmite mesajul nostru devine și mai importantă.  
 
Încă o dată, lansez aici apelul ca într-o campanie dificilă să rezistați tentației de a da vina pe 
Bruxelles pentru tot ce merge prost și de a nu-i recunoaște meritele, când este cazul.  
 
Trebuie să vorbim clar și deschis despre succesele noastre și să recunoaștem că am fi putut face 
mai mult în unele domenii. Când nu am răspuns așteptărilor cetățenilor noștri.  Când oamenii 
s-au simțit abandonați. Când birocrația noastră i-a îndepărtat pe cetățeni.  
 



 

 

Industria noastră trebuie să facă parte din ecuație. Agricultorii noștri trebuie să facă parte din 
ecuație. Tinerii noștri trebuie să facă parte din ecuație. Cetățenii trebuie să aibă încredere în 
proces, trebuie să aibă acces la instrumente care să îi ajute să facă schimbarea și să își poată 
permite acest lucru. Altfel, campania nu va avea succes. Și, dacă suntem înțeleși greșit, există 
riscul ca și mai multe persoane să-și piardă încrederea în procesul politic și să se refugieze în 
brațele extremiștilor.  
 
Acest lucru ar întări pur și simplu poziția actorilor care percep în continuare Europa ca pe o 
amenințare. Ei nu ar dori nimic altceva decât să ne vadă slăbiți. 
 
Uniunea Europeană nu este perfectă, dar este cea mai bună garanție pentru toți cetățenii noștri. 
Deci, să reparăm ce este de reparat, dar să continuăm să construim în loc să ne lăsăm pradă 
cinismului distructiv.  
 
Putem oferi o Europă mai puternică, care își ascultă cetățenii, care funcționează mai bine, este 
mai eficientă și mai de succes. O Europă care – după cum spunea Jean Claude Juncker – acordă 
importanță lucrurilor importante și nu pierde timpul cu cele nerelevante.  
 
Și nu există nimic mai important decât amenințarea pe care Rusia o reprezintă la adresa păcii. 
Și mai departe trebuie să facem tot ce ne stă în putință pentru a ajuta Ucraina să se apere în 
continuare. 
 
Am oferit deja sprijin politic, diplomatic, umanitar, economic și militar puternic Ucrainei, iar 
în acest sens Parlamentul European salută adoptarea celui de al 13-lea pachet de sancțiuni și a 
Fondului de asistență pentru Ucraina din cadrul Instrumentului european pentru pace.  
 
În acest moment critic, sprijinul nostru pentru Ucraina nu poate înceta. Trebuie să accelerăm 
și să intensificăm livrarea echipamentelor de care are nevoie.  
 
De asemenea, trebuie să ajutăm Ucraina prin prelungirea măsurilor comerciale autonome.  
Acordul provizoriu la care am ajuns săptămâna aceasta urmărește să ajute Ucraina, protejând 
în același timp fermierii și piața noastră internă. 
 
Acordul provizoriu include o listă extinsă de produse sensibile și o perioadă de timp scurtă 
pentru activarea dispozitivului de salvgardare automată. Aceste măsuri ar trebui să garanteze 
că nu există denaturări ale pieței.  
 
De asemenea, trebuie să ne continuăm eforturile de a asigura justiția, responsabilitatea, și, în 
cele din urmă, pacea. 
 
Proiectul nostru de pace depinde de capacitatea noastră de a asigura siguranța și autonomia. 
Prin urmare, dacă dorim în mod serios să ne protejăm securitatea colectivă, trebuie totodată să 
luăm măsuri pentru a construi un nou cadru de securitate al UE.   
 
În modelarea acestei noi arhitecturi, am ajuns deja la un acord cu privire la o serie de aspecte, 
pe care mulți îl considerau imposibil.  Acum trebuie să fim pregătiți pentru următoarea etapă 
de cooperare între noi toți. În această lume nouă, a acționa în mod individual nu va funcționa.  
 
Acesta este și motivul pentru care extinderea rămâne o prioritate. Pentru Ucraina, Moldova, 
Georgia și Bosnia și Herțegovina. Pentru noi toți.  



 

 

 
Desigur, aceste țări trebuie să își urmeze drumul propriu și să îndeplinească toate criteriile 
necesare – dar – în special în cazul Ucrainei – progresele înregistrate în îndeplinirea 
obiectivelor de etapă au fost impresionante.  
 
În ultimele douăsprezece luni, Moldova și Bosnia și Herțegovina au înregistrat și ele progrese 
remarcabile în domeniul reformelor. A sosit momentul să ne ținem promisiunea. Este 
momentul să deschidem negocierile de aderare la UE cu Bosnia și Herțegovina și să transmitem 
un semnal clar cetățenilor din Balcanii de Vest.  
 
În acest nou mediu geostrategic, o Uniune extinsă, care se bazează pe obiective, criterii și 
merite clare, va servi întotdeauna drept cea mai bună investiție în pace, securitate, stabilitate și 
prosperitate.  
 
În același timp, nu putem pierde din vedere faptul că o Uniune Europeană extinsă va necesita 
schimbări. Adaptare. Reforme. Parlamentul a făcut mai multe propuneri în acest sens, printre 
care cele legate de dreptul de anchetă al Parlamentului European (domeniu în care s-au făcut 
foarte puține progrese în ultimii 12 ani), și declanșarea procesului care să ducă la o convenție 
europeană.  
 
Extinderea va contribui și la stimularea competitivității europene și la îmbunătățirea 
funcționării pieței noastre unice. Aceasta trebuie să fie o prioritate pentru următoarea 
legislatură. Căci în acest fel ne dezvoltăm economiile în mod durabil, ne plătim datoriile, creăm 
locuri de muncă și atragem investiții și ne asigurăm că creșterea aduce beneficii tuturor. Cu o 
economie puternică putem aduce prosperitate, securitate și stabilitate și putem întări poziția 
Europei în lume.  
 
O Europă puternică joacă un rol într-o ordine mondială caracterizată de o mare instabilitate, și 
nu în ultimul rând în Orientul Mijlociu.  
 
Situația umanitară din Gaza este disperată. Trebuie să folosim toate instrumentele de care 
dispunem pentru a face să ajungă acolo mai multe ajutoare. Salut inițiativa Amalthea și aș dori 
să mulțumesc în special Ciprului pentru poziția de lider asumată. Cu toate acestea, distribuirea 
ajutoarelor pe cale terestră rămâne cea mai bună modalitate de a furniza cantitățile necesare. 
 
Din acest motiv, Parlamentul European va continua să facă presiuni pentru încetarea focului. 
Va continua să ceară întoarcerea ostaticilor rămași și să sublinieze că Hamas nu mai poate 
acționa în condiții de impunitate.  
 
Din acest motiv, cerem astăzi concluzii clare cu privire la acest aspect, care ne vor indica 
direcția în viitor. 
 
Astfel vom putea trimite mai multe ajutoare în Gaza, vom salva vieți nevinovate și vom insista 
că este nevoie urgentă să se aplice soluția bazată pe coexistența a două state, care să ofere 
palestinienilor o perspectivă reală și securitate Israelului.  
 
O pace care să le permită palestinienilor să-și decidă soarta în mod pașnic și legitim și care să 
garanteze o stabilitate durabilă în regiune. 
 



 

 

Aceasta privește și situația din Marea Roșie. Salut operațiunea EUNAVFOR Aspides, care va 
contribui la protejarea acestui coridor maritim extrem de strategic. Dar putem face mai mult.  
 
În zona euro-mediteraneeană, companiile sunt puternic afectate de întârzieri, probleme cu 
depozitarea și implicații financiare. Ar trebui să avem în vedere crearea unui grup operativ 
condus de UE pentru a evalua cum putem acționa împreună pentru a atenua consecințele 
socioeconomice. Europa are de jucat un rol și în această situație. 
 
În sfârșit, întrucât acesta este ultimul Consiliu European oficial înainte de alegeri, dați-mi voie 
să vă asigur că Parlamentul European va continua să lucreze până în ultimul moment pentru a 
progresa în dosarele legislative rămase, printre care se numără un nou pachet privind migrația.  
 
În fond, realizarea priorităților noastre este cel mai bun instrument de care dispunem pentru a 
combate dezinformarea și a le demonstra cetățenilor noștri diferența pe care Europa o aduce. 
 
Vă mulțumesc pentru angajamentul dumneavoastră continuu; mulțumesc în mod special 
președinției belgiene pentru ceea ce a realizat deja până în prezent, în domenii precum 
legislația, ascultarea preocupărilor cetățenilor, sensibilizarea cu privire la alegeri și mobilizarea 
la vot sau ajutorul dat noului Parlament în perioada de tranziție. 
 
Vă mulțumesc.  
 


